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Zápis 1/2013 
ze 14. schůze Ústřední odborné komise chovatelů králíků a 

subkomise posuzovatelů králíků 

 

 
konané dne 16. února 2013 v budově Sekretariátu ÚV ČSCH v Praze od 10. 00 hodin 

  

 
Přítomni: Dana Caithamlová, Václav Chmelík, Stanislav Kulanda, MVDr. Miloslav Martinec, Petr 

Sirotek, Jindřich Šíp, Jaroslav Verner, Josef Vilhelm, Ing. Josef Zadina 

Za RK: Jindřich Snítilý 

Omluven: Ing. Josef Blokeš 

 

P r o g r a m: 
 

1) Zahájení – př. Sirotek 

2) Kontrola usnesení z minulé schůze ÚOK  

3) Evropská výstava Lipsko 2012 Ing. Blokeš, Zens 

4) Příprava a zajištění ústřední volební konference odbornosti chovatelů králíků 2013 

5)  Příprava a zajištění CVMK 2013 v Lysé nad Labem 

6)  Příprava školení posuzovatelů – Ing. Zadina 

7)  Různé 

8)  Závěr 

 

 

 

ad 1) Zahájení: 
Schůzi zahájil přivítáním přítomných předseda ÚOK chovatelů králíků Petr Sirotek, který schůzi dále 

řídil. Tajemník komise seznámil s připraveným programem samotného jednání. 

 

ad 2) Kontrola usnesení z minulé schůze ÚOK  

Tajemník komise nejdříve provedl kontrolu ukládací části usnesení z poslední schůze ÚOK 

chovatelů králíků, která proběhla v předvečer školení a zkoušek adeptů dne 8. června 2012 v 

Čáslavi. Tajemník zpracoval přehled o registraci králíků v okresech a klubech. Konstatoval 



zlepšení povinnosti  zasílání podkladů pro řádné vyúčtování. Všechny okresy mají zájem 

případné nedostatky řešit. Byly dodány Evropské vzorníky plemen králíků. Vzhledem k tomu, 

že ve vzorníku chyběly tři listy byla distribuce pozdržena. V časopise Chovatel byly 

zveřejněny délky uší a hmotnosti jednotlivých plemen v novém vzorníku uvedených. Několik 

klubů zaslalo připomínky, které se  problematikou hmotností plemen zabývaly. Bylo 

konstatováno, že zástupcům ČSCH se nepodařilo všechny požadavky naplnit. Díky velmi 

dobrým kontaktům a spolupráci, byla vyjednána příznivější nákupní cena vzorníku. Tento 

rozdíl se stane v případě prodeje vzorníku příjmem komise. Prodejní cena byla stanovena na 

825,- Kč. Tajemník odeslal seznam delegovaných posuzovatelů na EV v Lipsku. Bylo 

stanoveno pořadí pro delegaci posuzovatelů na tento chovatelský svátek. Tajemník a předseda 

ÚOK podali informace z CVMK v Hodoníně. Př. Sirotek předeslal, že stanovené podmínky a 

parametry pro tuto výstavu, byly splněny. I přes některé drobné nedostatky, patří 

organizátorům výstavy za uspořádání velký dík. Stalo se již dobrou tradicí, že se výstava 

koná, jeden rok v Čechách a druhý rok na Moravě. Tajemník informoval o počtech adeptů. 

Vzhledem k tomu, že přístup některých adeptů, kteří jdou k závěrečným zkouškám není 

v pořádku, a ÚOK vynakládá nemalé finanční prostředky se od letošního roku za každé 

opakování zkoušky platí 300,- Kč. Případné vybrané peníze budou příjmem ÚOK chovatelů 

králíků. Tajemník informoval o zaslání rozhodnutí ÚOK k povolení názvu Celostátní výstava 

zakrslých králíků ZO ČSCH Tečovice. Byla vystavena faktura dle počtu vystavených králíků 

na této výstavě. Tajemník a předseda ÚOK chovatelů králíků př. Petr Sirotek podali 

informace k tvorbě rozpočtu a financování odbornosti. Předseda odbornosti se spolu 

z předsedy odborností chovatelů holubů a drůbeže sešel s ekonomickou komisí ÚV ČSCH, a 

zástupci ÚV ČSCH. Důvodem tohoto setkání byl nesouhlas se způsobem financování 

odborností. Vše se bude odvíjet od schválení rozpočtu valnou hromadou Svazu. Bylo 

referováno o zaslání žádostí o prodloužení povolení regeneračních chovů králíků na období 

2013-2015 chovatelům. 

Usnesení 2/1: 

Úkol pro tajemníka trvalý. Na příštím zasedání bude podána stručná zpráva pro nové členy 

ÚOK chovatelů králíků. Pokračovat v prodeji Evropského vzorníku plemen králíků. Zveřejnit 

v časopise Chovatel a na webu ČSCH článek k náboru nových zájemců o adeptování na 

posuzovatele králíků. Tajemník zkontroluje došlou platbu ze ZO ČSCH Tečovice. Chovatelé, 

kteří nepožádají v daném termínu o prodloužení RK králíků, budou vyřazeni ze seznamu. 

Neaktivní chovy RK budou zrušeny. Pokračovat na vypracování způsobu financování 

odbornosti chovatelů králíků do budoucna bez omezení odborné činnosti a s maximální 

šetrností všech. 

 

ad 3) Evropská výstava Lipsko 2012 

Tajemník referoval o počtu přihlášených králíků od chovatelů ČSCH na tento největší 

chovatelský svátek roku 2012 v Evropě. Celkem bylo vystaveno 545 králíků od 97 chovatelů. 

Z tohoto počtu bylo 8 mladých chovatelů, kteří vystavili 40 králíků. Naši chovatelé získali 

mnoho významných úspěchů a ocenění. Vzhledem k velmi dobré kvalitě českých králíků bylo 

prodáno 134 králíků za více jak 8700 Euro. Svoz zvířat bude v budoucnu nutné ještě lépe 

zajistit a zorganizovat práci, zejména při zaklecování a zpětné nakládce zvířat. Jednalo se 

v každém případě o obrovskou akci, která přináší i řadu problémů. Předseda ÚOK potvrdil 

tuto skutečnost i při posuzování. ÚOK chovatelů králíků nenavrhla za odbornost jmenovitě 

žádnou kontaktní osobu. Při řešení nejednoho problému vzniklého na výstavě, výrazně 

pomohl Ing. Jaroslav Kratochvíl – víceprezident Evropského svazu. Toto potvrdil i účastník 

Mistroství Evropy v králičím hopu př. Jindřich Šíp. Celkem posuzovalo z naší republiky 6 

posuzovatelů králíků a jeden dělal vedoucího posuzovatele. 

Usnesení 3/1: 



Na Ústřední konferenci odbornosti v Čáslavi veřejně poděkovat Ing. Jaroslavu Kratochvílovi 

za pomoc a spolupráci při výstavě. Účastníci jednání berou na vědomí problematiku evropské 

výstavy v Lipsku. 

 

ad 4) Příprava a zajištění Ústřední volební konference odbornosti chovatelů králíků 

2013. 

Důvody, které vedly  ke zkrácení volebního období shrnul př. Petr Sirotek. Nastínil úkoly, 

které čekají jednotlivé funkcionáře ÚOK na konferenci. Tato se bude konat v neděli 17. 

března 2013 ve Střední zemědělské škole v Čáslavi. Pozvánka byla řádně rozeslána emailem 

na jednotlivé okresy a chovatelské kluby. Dále byla zveřejněna na webu ČSCH a v časopise 

Chovatel. Vyzval ostatní přítomné, aby se vyjádřili koho z hostů pozvat. Po zvážení všech 

okolností byl pověřen řízením konference př. MVDr. Martinec. Zprávu o činnosti odbornosti 

bude mít př. Sirotek, zprávu za sbor posuzovatelů Ing. Zadina, zprávu o mládeži př. 

Caithamlová, novošlechtění a registrační křížení př. Kulanda, zprávu o spolupráci s EE př. 

Ing. Blokeš, o spolupráci s kluby př. Šíp, za Centrální plemennou knihu vystoupí MVDr. 

Martinec. Tyto zprávy doplní ještě ústřední registrátor př. Chmelík. Samostatně vystoupí 

předseda  revizní komise odbornosti chovatelů králíků př. Snítilý. Bylo projednáno navržení 

členů do pracovních komisí konference. Do společné  návrhové komise a mandátové komise, 

a do volební komise. Další zajištění se bude řešit s ohledem na počet přihlášených účastníků 

jednání, požadavků na stravování a ubytování. Bylo jednáno o zasedacím pořádku u 

předsednického stolu. 

 

 Usnesení 4/1: 

Tajemník pošle pozvánku na konferenci př. Ing. Kratochvílovi – víceprezidentovi EE, 

předsedovi ÚV ČSCH př. Královi, řediteli Výstaviště Lysá nad Labem př. Matoušovi, 

předsedům odborností chovatelů holubů, drůbeže př. Wiedrovi a Ing Šonkovi. Pozvánka bude 

zaslána i bývalým tajemníkům odbornosti chovatelů králíků př. Schönfelderovi, Škopkové a 

Ing. Martinu Duškovi. Samotnou konferenci bude řídit př. MVDr. Martinec. Všichni 

funkcionáři ÚOK si připraví zprávy. Př. Kulanda bude za ÚOK navržen do volební komise 

konference. Př. Šíp do komise návrhové a mandátové. Př. Vilhelm zajistí ve spolupráci s Ing. 

Zadinou občerstvení a ubytování. Tajemník nachystá jmenovky na předsednický stůl a další 

naležitosti. 

  

ad 5)  Příprava a zajištění CVMK 2013 v Lysé nad Labem 

 

Tajemník předložil připravenou smlouvu s pořadatelem 43.celostátní výstavy mladých 

králíků, kterou bude v roce 2013 pořádat Výstaviště Lysá nad Labem. Předseda ÚOK př. 

Sirotek připomněl, že s Výstavištěm Lysá nad Labem udržuje ÚOK velmi dobrý vztah. 

Výstava bude jen dvoudenní. Je to i s ohledem na dopravu zvířat z výstavy. Stává se, že v září 

je v pravé poledne teplo, které bývá příčinou úhynů při transportu. Otevřeno bude v pátek od 

11 hodin do 20 hodin. V sobotu bude výstava ukončena v 17 hodin. Zvířata nebudou 

vystavovatelům dříve vydávána bez vyjimky. Cena klecného by měla být 50 Kč, správní 

poplatek 70 Kč, katalog 80 Kč. Počet králíků na výstavě by mohl být ovlivněn výstavou, která 

by měla být v Nových Zámcích u Litovle, týden před CVMK. Záměrem ÚOK je konání 

CVMK jeden rok v Čechách a druhý na Moravě. Vše je otázkou jednání s pořadateli. Název 

této výstavy je přinejmenším matoucí, může ovlivnit jak počet králíků, tak i návštěvu. Př. 

Caithamlová navrhuje příjem zvířat prodloužit do 21 hodin. Kritika od přítomných byla na 

seznam mistrů a šampionů ČR v katalogu CV 2012, kde nebylo uvedeno, kdo ocenění získal, 

na jaké plemeno, případně za kolik bodů. Je to věcí používaného programu na tvorbu 



katalogu. Předseda poukázal na chyby v katalogu a neúčast tajemníka při CV v Lysé nad 

Labem. Komise se shodla, že tajemník musí na výstavě být přítomen 

Usnesení 5/1: 
Účastníci berou informace o přípravách 43.CVMK v Lysé nad Labem a další informace na 

vědomí. Předseda a tajemník ÚOK budou nadále jednat s ředitelem Výstaviště Lysá nad 

Labem a pověřeným manažerem výstavy za VLL. Tajemník bere kritiku seznamu na vědomí. 

 

ad 6) Příprava školení posuzovatelů  

Předseda sboru posuzovatelů králíků př. Ing. Zadina, nastínil podrobně program školení 

posuzovatelů. Výhodou dnešní komunikace je emailové spojení. Předností je rychlost a 

především úspora finančních prostředků. Jednodenní školení je nejen z důvodu šetření 

finančních prostředků, ale i z časových důvodů s ohledem na probíhající konference 

odborností a okresů. Krátkou přednášku o veterinárních podmínkách a očkování bude mít 

MVDr. Martinec. Na letošním školení se bude školit posuzování kalifornských králíků. 

Diskutováno bylo o možném proškolení posuzování Teddy králíků. Vzhledem k tomu, že 

chovatelů těchto králíků zařazených do novošlechtění je málo je to zatím bezpředmětné. Klub 

má svoje specifické požadavky, které jsou odlišné od ostatních chovatelských klubů chovatelů 

králíků. Př. Šíp referoval o posuzování Teddy králíků v Nizozemí, kde posuzují bílé 

modrooké. Př. Sirotek doporučil, aby posuzovatele na výstavách častěji převažovali králíky. 

Ne pokaždé je udávaná hmotnost správně. Tento nešvar potvrdili i další přítomní. Tajemník 

pošle seznam posuzovatelů, kteří se v loňském roce nezúčastnili školení posuzovatelů. 

Problém cestovních náhrad  posuzovatelů na výstavách bude projednán na příštím jednání ÚV 

ČSCH, které se bude konat dne 19. března 2013.  

Pokud by částka na kilometr zůstala ve stejné výši, může posuzovatel požadovat náhradu 

veřejného dopravního prostředku. Bylo poukázáno i na zatěžování pořadatelů výstav velkým 

výdaji na cestovné. Je potřeba brát v úvahu, že se jedná o smluvní vztah mezi posuzovatelem 

a pořadatelem výstavy. 

 

Usnesení 6/1: 

Vzhledem k tomu, že školení je jen jednodenní v sobotu kdy jsou spoje omezeny, bude 

vzdáleným posuzovatelům králíků uhrazen jeden nocleh z rozpočtu ÚOK. Tajemník rozešle 

v co nejkratší době pozvánky na školení všem posuzovatelům králíků. Účastníci jednání 

souhlasí s navrženým programem školení. Posuzování Teddy králíků na školení nebude 

zařazeno. Posuzovatelé budou na školení upozorněni na nutnost častějšího převažování 

králíků na výstavách. O výsledku jednání ÚVČSCH o cestovních náhradách posuzovatelů, 

budou referovat př. Vilhelm a Ing. Blokeš na dalším jednání komise. 

 

ad 7)  Různé: 

a) Tajemník informoval o zvýšení příspěvku do vzdělávacího fondu posuzovatelů od 1. 1. 

2014 ze 30 Kč na 40 Kč. Dle přítomných mělo tomuto rozhodnutí ÚV ČSCH předcházet 

vyjádření odborných komisí. Vzdělávací fond je příjmem odborných komisí. Předseda ÚOK 

informoval o lepší spolupráci s odborností holubů a drůbeže. Zároveň doporučil, aby 

o některých společných problémech, bylo jednáno společně. 

b) Tajemník a př. Kulanda informovali o žádosti o uznání nového barevného rázu Anglického 

strakáče - želvovinového chovatelky př. Bendové. 

c) byla projednána připomínka klubu Mbh k požadované hmotnosti v Evropském vzorníku. 

Nebyly akceptovány připomínky klubu, stejně jako připomínky ÚOK k hmotnosti ČL. Toto 

vzniklo bohužel nedostatečnou komunikací našich zástupců v EE a nepochopitelným 

postupem standardové komise EE. 



d) tajemník přečetl žádost Klubu chovatelů králíků českých strakáčů o delegování konkrétních 

posuzovatelů na CV a CVMK. 

e) tajemník předložil seznam čerpání prostředků na veterinární prevenci P – chovů králíků 

f) tajemník informoval o rozeslání nových evidenčních karet na chovatelské kluby králíků 

g) tajemník a MVDr. Martinec informovali o petici na podporu GZ adresované ministru 

zemědělství 

h) př. Sirotek informoval o jednání s komisí pro přípravu návrhu nových stanov. 

ch) př. Šíp informoval o připravovaném ME v králičím Hopu v Havlíčkově Brodě. 

Usnesení 7/1: 

a)Účastníci jednání berou na vědomí. Pokračovat ve spolupráci z ÚOK chovatelů holubů a 

drůbeže. 

b) Na základě rozhodnutí ÚOK chovatelů králíků byl uznán barevný ráz Anglického 

strakáče želvovinového. Po proškolení posuzovatelů králíků v Čáslavi, se bude na 

výstavách AS želvovinový posuzovat běžným způsobem.  

c) Účastníci jednání berou na vědomí 

d) Delegace posuzovatelů králíků na CVMK a CV, je výhradně v kompetenci předsedy 

sboru posuzovatelů králíků 

e) Účastníci jednání berou na vědomí 

f) Účastníci jednání berou na vědomí 

g) Účastníci jednání doporučují statutárním zástupcům ČSCH se pod petici podepsat. 

h) Účastníci jednání berou na vědomí 

g) Účastníci jednání berou na vědomí 

 

ad 8) Závěr:  

Protože již nikdo z přítomných neměl žádné připomínky, předseda ÚOK Petr Sirotek 

poděkoval za aktivní přístup k jednání a schůzi ukončil v 14.00 hodin.  

  

 

 

 

 

     Petr Sirotek, v. r. 

    předseda ÚOK chovatelů králíků 

 

 

Zapsal: Josef Vilhelm, tajemník ÚOK chovatelů králíků 

Ověřovatele zápisu: Stanislav Kulanda a Jindřich Šíp 

            

 


